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Zápis č. 03/2011 ze 3. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

 ze dne 11. 5. 2011 
     

Přítomní senátoři: Ing. Josef Červený, Ph.D., PhDr. Věra Dvořáková, PaedDr. Dana Egerová, 
Ph.D., Ing. Venuše Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková, Zuzana 
Malá, Bc. Martin Polívka, Mgr. Romana Suchá, Ing. Jan Tlučhoř, JUDr. Martin Tyšer, Daniel 
Vajda 
 
Omluvení senátoři: Ing. Michaela Horová Ph.D., JUDr. Ing. David Martinčík, Bc. Andrea 
Šusterová, Eva Zoubková 
  
Přítomní hosté: Ing. Hana Kunešová, doc. Ing. Jiří Vacek, Ph.D., doc. Ing. Emil Vacík, Ph.D., 
Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný  
 
Přítomno: 12 senátorů, 11 senátorů po dobu celého jednání AS FEK byl po celou dobu 
jednání pléna usnášeníschopný. 
Skrutátory byli  jmenováni senátoři Ing. Tlu čhoř a Dr. Červený. 
 

PROGRAM:  

1. Dlouhodobý záměr FEK Z ČU v Plzni do roku 2015 

2. Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2010  

3. Různé 

Předsedkyně AS FEK dr. Egerová přivítala přítomné senátory a seznámila je s navrženým 
programem jednání. AS FEK hlasoval o navrženém programu jednání. 

Přítomno:   12 členů AS FEK 

Hlasování o programu jednání :  12  pro, 0 proti, zdrželi se 0  

Program jednání byl schválen. 

 

Ad 1) Dlouhodobý záměr FEK ZČU v Plzni do roku 2015 

Děkan FEK, Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, předložil návrh Dlouhodobého záměru FEK do roku 
2015 – viz materiál v příloze k tomuto zápisu.  
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Zdůraznil, že Dlouhodobý záměr FEK byl již projednán na kolegiu děkana a na Vědecké radě 
FEK. V dokumentu došlo k drobným úpravám. Vedení FEK bude jednat s vedením ZČU ve věci 
Dlouhodobého záměru ještě v červnu 2011. Děkan FEK zdůraznil, že Dlouhodobý záměr je nutné 
předložit vedení ZČU v Plzni 4 týdny před jednáním.  

Děkan FEK uvedl, že Vědecká rada FEK materiál ocenila, zároveň však doporučila dílčí změny 
v Dlouhodobém záměru. Následně děkan FEK seznámil senátory se změnami, které byly na 
základě připomínek členů Vědecké rady FEK provedeny v textu Dlouhodobého záměru.  

Změny ve formulacích Dlouhodobého záměru FEK do roku 2015:  

Část 2. Vize rozvoje 2011-2015: 

2.3. FEK je atraktivní školou pro kvalitní studenty SŠ. 

2.5. Ve studijním programu Systémové inženýrství a informatika rozvíjí FEK svoji excelenci. 

2.7. FEK představuje svým vědeckým výkonem srovnatelnou  kvalitu s ostatními VŠ.  

Za každou část cílů byla doplněna rizika a návrh eliminace rizik. Pan děkan seznámil senátory 
s formulací rizik. 

Část 3. Priority dlouhodobého záměru: 

 3.2. Kvalita a relevance.  

Děkan FEK zdůraznil, že je nutné posilovat programy s koeficientem 1,6. Rizikem je možnost, že 
studenti budou vyhledávat jiné fakulty – ošetření rizika: zvyšování kvality pedagogické práce. 
Dalším rizikem jsou nevyrovnané nároky na studenty, ošetřením rizika je propracovaná 
propagace a auto-evaluace.  

3.3. Zaměstnatelnost a uplatnitelnost absolventů. Riziko: zvýšení míry nezaměstnanosti  
absolventů FEK. Ošetření rizika: užší spolupráce s praxí v průběhu studia a získávání 
profesních certifikátů v průběhu studia. 

3.4. Doktorský studijní program. Riziko: doktorandi nebudou přijímáni dle předepsaných 
nároků. Ošetření rizika: zapojovat doktorandy do vědeckých projektů. 

3.5. Výzkum a vývoj. Riziko: nepublikování výstupů, nerozložená pracovní zátěž pro 
zaměstnance, není týmová práce, není přístup k získání vědeckých projektů. Ošetření 
rizik: spolupráce v týmech s jinými fakultami, společné projekty s Fakultou strojní ZČU, 
úzká spolupráce s EF TU Liberec. 

3.6.  Vnější vztahy a propagace. Riziko: FEK nebude konkurenceschopná s VŠ v českém 
prostředí, absence hodnotných výstupů. Ošetření rizika: internacionalizovat doktorský 
studijní program. Některé předměty orientovat na práci s odborným textem v cizím 
jazyce. 

3.7.  Celoživotní vzdělávání. Riziko: je kladen nízký důraz na zabezpečení kvality výuky 
v kombinované formě studia, netransparentnost ve výuce pedagogů. Ošetření rizika: 
reorganizovat administrativu, zadat výkonnostní cíle.  

Senátor Ing. Tlučhoř navrhl k bodu 3.7., aby se vypustila v pasáži Rizika formulace 
„netransparentnost výuky v kombinované formě studia“, navrhuje změnu na „CŽV“ místo 
kombinované formy studia. Senátorka Dr. Horová doplnila k bodu 3.7. k záležitosti 
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netransparentnosti výuky, že stejný předmět učí různí vyučující i na denní formě studia a i 
tam může být riziko, že každý vyučující bude učit předmět jinak.  

3.8.  Financování FEK. Riziko: snaha naplnit rozpočet pouze výukou, orientace na 
vykazované úsilí a ne na výsledky. Evropské fondy mohou za několik let skončit. Důraz 
na výstupy: evaluace výuky, racionalizace režijních nákladů. 

3.9.  Lidské zdroje. Riziko: změna udělení akreditací, podmínkou je odborná garance výuky. 
Od r. 2013 by mohl platit nový VŠ zákon, v němž jsou některé výrazné změny. Děkan 
FEK zdůraznil, že vždy bude akreditace záviset na habilitovaných pracovnících, bez nichž 
akreditace nezískáme. Vždy se budou sledovat publikační výstupy v impaktovaných 
zahraničních časopisech.  

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová upozornila, že v návrhu nového VŠ zákona se uvádí 
řada změn týkající se lidských zdrojů. Děkan FEK doplnil, že plánované změny VŠ 
zákona jsou do Dlouhodobého záměru FEK do roku 2015 integrovány.  

3.10. Struktura FEK. Riziko: po organizační stránce netransparentnost fakulty, možnost 
ignorování ranných varovných signálů. Ošetření rizika: diskuse se zaměstnanci, 
zabezpečení atraktivních pracovních a platových podmínek pro zaměstnance. 

Předsedkyně AS FEK otevřela diskusi k předloženému Návrhu Dlouhodobého záměru FEK do 
roku 2015.  

Senátorka Mgr. Suchá se k tématice lidských zdrojů dotázala na platnost směrnice děkana 
FEK č. 02/10 „Metodický pokyn k pracovním úvazkům FEK“. Na KJA vyplývá z 
poslední porady katedry jazyků FEK požadavek 22h výuky týdně, ve směrnici děkana 
FEK č. 02/10 je jako maximum uvedeno 20 hodin týdně. Děkan FEK reagoval uvedením 
příkladu Katedry tělesné výchovy a sportu (KTS) FST ZČU v Plzni, kde je úvazek 35 
hodin výuky týdně. Ve  směrnici děkana FEK č. 02/10 se uvádí, že pokud nejsou plněny 
body 2-5, je úvazek zvýšen až na 20 nebo více hodin. Děkan FEK doplnil, že je třeba vzít 
také v úvahu pedagogický výkon podle počtu studentů ve skupinách. Směrnici nelze 
vztahovat na každý rok a na každého pracovníka. Povinnost publikací s výstupy RIV však 
platí pro všechny akademické pracovníky FEK. Závěrem děkan FEK k tomuto dotazu 
uvedl, že konkrétní podmínky na každé katedře FEK jsou odlišné, je nutné přihlédnout ke 
specifikům jednotlivých kateder. 

Senátor Ing. Tlučhoř požádal o změnu na str. 32 kap. 3.8., bod 10, priorita I -  požadavek: 
rozepsat cíl. Děkan FEK reagoval, že nejsme schopni dosáhnout všech  tří zdrojů. Ing. 
Tlučhoř navrhl vypsat celý text do poznámky pod čarou.  

Po diskusi následovalo hlasování o předloženém Dlouhodobém záměru FEK ZČU do roku 2015 
včetně předložených změn do roku 2015. 

Návrh snesení 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předložený Dlouhodobý záměr FEK ZČU do 
roku 2015. 

Přítomno:    12 členů AS FEK  

Hlasování:   11 pro, 0 proti, zdrželi se 1      Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2010 

Proděkan Doc. Vacek informoval senátory o Výroční zprávě FEK ZČU v Plzni za rok 2010 a 
stručně komentoval jednotlivé části.  

K bodu 3: Zaměstnanci FEK ZČU proděkan Doc. Vacek zdůraznil, že s počty profesorů a 
docentů na tom nejsme dobře, FEK nemá žádné habilitační řízení. Jako odborní asistenti by měli 
působit pouze vyučující s titulem Ph.D. Doktorské programy dokončuje málo studentů, loni 
dokončili pouze dva studenti. V roce 2010 se uskutečnilo setkání s absolventy.  

Bod 4.5. – Inovace studia na FEK. Proděkan doc. Vacek zdůraznil, že v oblasti inovací se nám 
podařilo získat finance z projektu SYPROM – Inovace navazujícího studijního programu.  

K bodu 4.7. Ocenění studenti - proděkan Doc. Vacek upozornil, že 19. 5. 2011 je uzávěrka 
přihlášek studentů do soutěže Talent 2011, přihlášky vynikajících studentů je nutné podat včas. 

K bodu 5.2. Způsob zajištění odborných praxí - proděkan Doc. Vacek doporučil, abychom 
vypracovali nabídku praxí, které mohou studenti FEK absolvovat.  

5.3. Programy celoživotního vzdělávání – proděkan Doc. Vacek uvedl, že Univerzita třetího věku 
byla tradičně v Chebu, letos byla i v Plzni.  

K bodu 5.5. Uplatnění nových forem výuky - proděkan Doc. Vacek zdůraznil, že do výuky byly 
integrovány  nové formy výuky prostřednictvím e-learningu. 

Bod 6 – Výzkumná a publikační činnost. Proděkan doc. Vacek konstatoval, že projektů je 
v rámci FEK málo. Publikační činnost se vykazuje ve Výroční zprávě dle OBD.  

K bodu 7 – Vnější vztahy FEK proděkan Doc. Vacek uvedl, že jsme v roce 2010 obsadili 83 
výjezdů v rámci programu Erasmus do zahraničí, letos jich bude méně, kolem 50. 

Bod 8 – Partnerství a spolupráce FEK ZČU. Proděkan doc. Vacek konstatoval, že spolupráce 
s regionem je obtížná, neboť kraj nemá zájem o dlouhodobou stálou spolupráci s FEK, lépe se 
daří spolupráce s městem. 

8.3. Členství v mezinárodních a profesních sdruženích a organizacích je u zaměstnanců FEK 
výjimečné. Členství zaměstnanců v profesních sdruženích za KJA nebylo dle informace 
proděkana Doc. Vacka ze strany vedoucí KJA potvrzeno. Senátorka Mgr. Suchá potvrdila, že 
členství v profesních sdruženích a organizacích za KJA platí tak, jak je v textu Výroční zprávy za 
rok 2010 uvedeno. 

Závěrem proděkan doc. Vacek vyslovil názor, že je Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 
2010 zbytečně obsáhlá.  

Následně proběhla diskuse k navrhovanému znění Výroční zprávy FEK ZČU v Plzni za rok 
2010: 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová se dotázala, kdo má na starosti Klub absolventů na FEK. Dle 
internetových stránek FEK je kontaktní osobou Klubu absolventů Dr. Pavlák. Děkan FEK 
doplnil, že Klub absolventů v rámci ZČU neexistuje. Proděkan Doc. Vacek navrhuje, aby byla 
koordinace klubu absolventů v rámci ZČU, není nutné mít za FEK samostatný Klub absolventů. 
Senátor Ing. Tlučhoř doporučuje stáhnout informaci o klubu absolventů z webové stránky FEK.  
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Senátor Tyšer navrhuje změnu v textu Výroční zprávy na str. 39 kapitola 9 – opravit rok 2009 na 
2010. Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová navrhuje změnu v textu „v roce 2011 vznikne“ 
projektová skupina.  

Dalším tématem byla Zpráva o hospodaření, která je součástí Výroční zprávy FEK ZČU v Plzni 
za rok 2010. 

Senátorka Ing. Fišerová seznámila stručně senátory AS FEK se Zprávou o hospodaření  FEK za 
rok 2010. Uvedla, že v  tabulce 2 jsou veškeré příjmy, s nimiž mohla fakulta hospodařit. 
Zdůraznila, že kladně hospodařil CECEV. Z tohoto zdroje byly vyplaceny odměny akademickým 
a THP pracovníkům. Úkol vypořádat se se striktním rozpočtem byl pro katedry náročný. Propad 
byl výrazný u KJA a také u nové katedry KFU. Senátorka Ing. Fišerová ocenila snahu obou 
kateder řešit situaci. V závěrečném shrnutí se zdůrazňuje, že v roce 2010 jsme si sáhli na dno a 
další finanční situace FEK snad bude lepší než v roce 2010. 

Zprávu o hospodaření za rok 2010 senátoři před jednáním AS FEK neobdrželi.  

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová navrhla, aby Zprávu o hospodaření FEK za rok 2010 zaslala 
senátorka Ing. Fišerová tajemnici AS FEK. Zpráva bude rozeslána senátorům e-mailem 
bezprostředně po jednání senátu a následně, po připomínkování, bude dodatečně předložena 
k elektronickému hlasování. Připomínky zašlou senátoři předsedkyni AS FEK Dr. Egerové do 
pondělí 16. 5. 2011. Přítomní senátoři s tímto návrhem souhlasili. 

 

Po diskusi následovalo hlasování o předložené Výroční zprávě FEK ZČU v Plzni za rok 2010. 

Návrh snesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předloženou Výroční zprávu Fakulty 
ekonomické Západočeské univerzity v Plzni za rok 2010. 

Přítomno:  11 členů AS FEK  

Hlasování:  11 členů pro, zdržel se 0   Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 3) Různé 

3.1. Informace studentské komory AS FEK 

Senátor Vajda uvedl, že se od posledního jednání studentská komora nesešla, studenti jsou plně 
vytížení studijními povinnostmi.  

 

3.2. Senátorka Malá pozvala senátory na druhý studentský ples ZČU „Garden Party“, který se 
bude konat 20. 5. 2011 ve 20:00 v Parkhotelu v Plzni. První studentský ples ZČU proběhl velmi 
úspěšně, vstupenky byly velmi rychle rozebrány. 

 

3.3. Informace proděkanky Ing. Hany Kunešové 

Bude vypsáno 2. kolo přijímacího řízení na FEK. Děkan FEK vydá v nejbližší době vyhlášku k 2. 
kolu přijímacího řízení. 
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Schvalování dalšího kola přijímacího řízení je možné elektronicky nebo na dalším jednání AS 
FEK. 

Proděkanka Ing. Kunešová informovala o Setkání děkana FEK se studenty, které se konalo na 
FEK v Plzni ve dnech  4. 5. a 11. 5. 2011.  

 

3.4. Proděkan doc. Vacík a senátorka Ing. Fišerová informovali o vypsaných výběrových řízeních 
na jednotlivých katedrách.  

 

3.5. Děkan FEK doc. Plevný se znovu vrátil k problematické finanční situaci na katedře jazyků 
FEK. Zdůraznil velký propad KJA, který činil bez příjmů z CŽV 1,7 miliónu Kč. Na KJA se 
předpokládá odchod některých pracovníků, KJA může mít do budoucna pouze 9 pracovníků. Pan 
děkan vidí perspektivu některých pracovníků KJA v rámci odborných kateder, počet učitelů 
jazyků se musí logicky snižovat. V letošním roce není možné, aby byla KJA financována na 0, 
děkan FEK však očekává od vedoucí KJA financování s mírným propadem do -500.000,- Kč, což 
bude financováno z fondu rezervních prostředků. Katedra jazyků se bude nutně zmenšovat, může 
být redukována na formu oddělení při některé odborné katedře. Odborné předměty v cizích 
jazycích bychom si ponechali. ÚJP má podobné finanční problémy jako KJA FEK a jednání ÚJP 
s vedením FEK na téma výuky jazyků pokračují. 

 

3.6. Místopředsedkyně AS FEK Dr. Dvořáková se dotázala děkana FEK, zda bude výuka 
studentů Erasmus zaplacena na konci semestru formou odměny vyučujícím, kteří se na výuce 
zahraničních studentů v tomto semestru podíleli. Proděkan Doc. Vacík sdělil, že je zaplaceno 
odměnou pouze to, co přesahuje úvazek. Proděkan doc. Vacek a senátorka Ing. Fišerová uvedli, 
že výuku pro studenty Erasmus není možné směšovat s CŽV. Proděkan doc. Vacík uvedl, že 
záležitost odměn za výuku zahraničních studentů Erasmus bude řešena individuálně. 

 

3.7. Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová kladně vyzdvihla pozitivní ohlasy na výjezdní zasedání 
akademických pracovníků FEK v Nečtinách, které proběhlo ve dnech 8. – 9. 4. 2011 a doporučila 
tento typ akce pořádat pravidelně jedenkrát ročně. 

Proděkan doc. Vacek uvedl, že jako reakci na náměty ke zlepšení, které zazněly v Nečtinách, 
připravuje ve spolupráci s informatiky nové atraktivní stránky FEK pro zájemce o studium na 
FEK. Senátorka Ing. Fišerová doplnila, že zasedání v Nečtinách není finančně příliš náročné a 
rovněž doporučila podobnou akci opakovat.  

 

3.8. Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová jednání ukončila a poděkovala všem přítomným za účast. 

 

Termín dalšího jednání AS FEK nebyl stanoven. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

 

Usnesení 1:  
 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předložený Dlouhodobý záměr Fakulty 
ekonomické Západočeské univerzity v Plzni do roku 2015. 
 
Přítomno:     12 členů AS FEK 
Hlasování:    11 pro, 0 proti, zdrželi se 1        Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení 2: 
 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předloženou Výroční zprávu Fakulty 
ekonomické Západočeské univerzity v Plzni za rok 2010. 
 
Přítomno:  11 členů AS FEK 
Hlasování:  11 pro, 0 proti, zdrželi se 0  Usnesení bylo přijato. 
 

 

V Plzni dne 11. května 2011 

Zapsala: Mgr. Romana Suchá, tajemnice AS FEK 

Schválila: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., předsedkyně AS FEK 

 

Přílohy:  Dlouhodobý záměr FEK ZČU v Plzni do roku 2015 

 Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2010 

 Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za rok 2010 

  
Dodatek k zápisu č. 03/2011 ze 3. jednání AS FEK ZČU v Plzni ze dne 11. 5. 2011: 

Hlasování o Zprávě o hospodaření FEK ZČU v Plzni za rok 2010, kterou senátoři obdrželi 
elektronickou poštou  dne 11. 5. 2011 po zasedání AS FEK proběhlo elektronicky ve dnech 17. 5. 
- 23. 5. 2011 (do 12:00 hod). 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje Zprávu o výsledcích hospodaření Fakulty 
ekonomické ZČU v Plzni za rok 2010. 
 
Hlasovalo: 16 členů AS FEK 
Hlasování: 15 členů pro, 0 proti, zdržel se: 1  Usnesení bylo přijato. 
 


